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Jaarverslag werkgroep BROM 2020/begin 2021 (Bomen, Ruimtelijke Ordening en Milieu)  

 Corona bleek al vroeg gevolgen te hebben voor onze werkgroep: de boomfeestdag op 18 maart ging 

niet door. De week ervoor hadden Sjoerd en ik de plantlocatie bij de Yder school bekeken en 

activiteiten voor de kinderen voorbereid. De bomen zijn wel geplant, door de gemeente.  

Ondanks de coronavoorschriften om binnen te blijven werd eind maart een bijna 100-jarige 

houtsingel aan de Mandelandenweg definitief geslecht. In Dorpsklanken en in Groen van najaar 2020 

is daarvoor veel aandacht geweest. Een actieve Werkgroep Landschap en Natuur Eelde(WLNE) werd 

opgericht waarmee IVN samenwerkt. In januari 2021 heeft de eigenaar van het land een nieuwe 

houtsingel aangelegd.   

De plannen om de Hoofdweg te herinrichten blijken gevolgen te hebben voor de bomen langs de 

weg. Onder andere voor zes 90 jaar oude gezonde eiken is geen plek meer. Het waarom is tot nu toe 

niet duidelijk. Natuurlijk is er een IVN-reactie richting gemeentebestuur gegaan, naast die van vele 

anderen (o.a. Jille Eilander). Op dit moment is er een peiling onder de bevolking over de keuze of de 

Hoofdweg een 50 km of 30 km weg moet worden. Bij een 30 km weg kunnen de eiken blijven staan! 

BROM hoopt dat de 30 km weg ‘wint’ en houdt de vinger aan de pols.  

De locatie van school Noord is geëgaliseerd, klaar om de villa’s te kunnen bouwen. Onder andere de 

linde die voor de school stond, een eik, een kastanje en een meerstammige beuk zijn blijven staan. Er 

zijn met de projectontwikkelaar afspraken gemaakt over het verwijderen van bramen in de houtsingel 

aan de westzijde. Helaas wordt nu pas velen, ook raadsleden, duidelijk dat dit villaplan niet had 

mogen doorgaan…  

De lichthinder voor vleermuizen van het gebouw van Verslavingszorg Noord Nederland blijft actueel 

en ons bezighouden samen met de Vleermuiswerkgroep Drenthe. Op het ontwerpbestemmingsplan 

Hooghullen is naar de raad gereageerd omdat de bescherming van vleermuizen niet tot nauwelijks in 

het plan voorkomt. Eindelijk konden we in november ook reageren op de al jaren toegezegde 

omgevingsvergunning. Teleurstellend: de gemeente legaliseert de huidige situatie met overmatige 

verlichting. In een mediationgesprek in januari 2021 blijken VNN en gemeente niet bereid tot 

aanpassen van de verlichting. Wordt vervolgd.  

Eind juli is besloten met Natuurmonumenten, Natuur en Milieufederatie Drenthe en Stichting 

Natuurbelang De Onlanden bezwaar in te dienen tegen de vergunning van waterschap 

Noorderzijlvest om op 9 plekken water te onttrekken uit Eekhoornsche Loop, Eelderdiep, 

Runsloot/Oosterloop voor de beregening van een gebied van meer dan 80 ha. Het bezwaar richt zich 

op de negatieve gevolgen voor het gebied (Natuur Netwerk Nederland) en andere natuurgebieden 

(o.a. Onlanden) en op de onduidelijkheid van de vergunning. Na enige overleggen met het 

waterschap en aanpassing van de vergunning is begin februari in een teamsessie het bezwaar 

voorgelegd aan een onafhankelijke commissie. Half maart 2021 is het oordeel van de commissie te 

verwachten.  

Het jaarlijks overleg met de luchthaven en de gemeente over de ontwikkeling van de 

natuurcompensatie baanverlenging heeft vanwege corona alleen aan tafel plaatsgevonden. Uit 

camerabeelden blijkt dat in de grote faunapassage onder de Burgemeester Legroweg een das is 

gesignaleerd! Helaas zijn vleermuizen in de aangelegde vleermuiskelders nog steeds niet 

aangetroffen. Hopelijk kunnen we deze zomer weer een excursie over het terrein maken.   

Tineke van den Berg 

 


